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Memòria 2016 
Assemblea General Ordinària 

2 de juny de 2017 



 
Benvolgudes sòcies, benvolguts socis, 
 
Us fem a mans la memòria d’activitats 2016 de l’Associació de Veïns i Veïnes de La Sagrera. Creiem que 
aquesta és una bona eina per a que pugueu conèixer totes les tasques i activitats que les comissions anem 
desenvolupant durant tot l’any, com també teniu a la vostra disposisio els comptes anuals de l'exercici 
2016 i el pressupost per al 2017, presentat en la darrera assemblea del 2 de juny al Centre Cívic de la 
Sagrera, “la Barraca”. 
 
A destacar que aquest any s’han incorporat tres membres noves a la Junta, la Susana, la Laura i la Isabel, 
les quals han engegat les comissions de la dona, d’urbanisme i de medi ambient. 
 
També cal que tinguem en compte l'entorn sociocultural que envolta a l'Associació. Aquest entorn canvia 
constantment, per tant, es tracta no només d'adaptar-nos a aquests canvis, sinó també de saber-nos 
anticipar. Per aquest motiu aprofitem per demanar-vos que si hi voleu participar per millorar aquest 
entorn canviant del nostre barri, no us ho penseu més, trieu el grup de treball de la comissió on tingueu 
més interès i poseu el vostre granet de sorra per fer créixer el barri. 
 
 
 
La Junta,  
Associació de Veïns i Veïnes de la Sagrera 
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EDUCACIÓ 
 
La comissió d’educació neix amb la voluntat de vetllar pels equipaments educatius presents i reivindicar 
futurs equipaments per al nostre barri de la Sagrera. Tanmateix, intentem fer difusió de totes les visions 
que hi ha sobre diferents temes de l’entorn educatiu. 
Participem com a membres de: 

 La Comunitat Educativa de Sant Andreu 

 Consell Escolar del Districte 

 Subcomissió territorial d’escolarització districte de Sant Andreu. 

 Federació d’Associacions de Mares i Pares d’Alumnes de Catalunya (FaPaC) 

 Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de Barcelona (FAVB) 
 
Manca de places a la secundària pública  
Pel que fa al trànsit de primària a secundària, no tots els alumnes que acaben primària faran secundària al 
barri i això l’Administració ho sap i ho justifica pels precedents de la preinscripcció dels anys anteriors. 
Considerem que s’hauria de garantir les places al nostre barri, perquè creiem en una secundària pública i 
de proximitat. 
Des de l’Associació de Veïns i Veïnes de la Sagrera fa temps que lluitem perquè l’Administració assumeixi 
les responsabilitats que no assumeix. Ha de fer que els seus centres estiguin en les millors condicions, 
amb bons professionals en la seva direcció i amb projectes sòlids que impliquin tota la Comunitat 
Educativa. 
L’Administració no només ha de gestionar el centre, sinó que també ha de vetllar perquè les escoles i 
instituts ofereixin projectes atractius per a les famílies i així evitaríem any rere any la sobredemanda en 
algunes escoles i instituts del nostre barri. Tot això justifica la reivindicació de la construcció d’un nou 
institut públic al barri de la Sagrera, donant suport a la plataforma @InstiaLaSagrera 
 
Per a quan?  
Per al curs 2019/2020, perquè surten tres línies de l’escola Congrés-Indians, més les futures línies de la 
nova escola 30 passos. 
 
On?  
No el volem a la zona del triangle ferroviari, com proposa l’Administració, ja que queda molt lluny del 
barri i no és la Sagrera. El proposem a prop del Poliesportiu Camp del Ferro, lloc que quedaria entre el 
nostre barri de la Sagrera i el de Sant Andreu de Palomar, i així cobriria la manca de places de secundària 
d’ambdós barris. 
 
Construcció definitiva de l’escola 30 Passos, per a quan? 
Pel que fa a l’escola 30 Passos, el Consorci d’Educació de Barcelona ha de fer l’oferiment del terreny 
perquè pugui començar l’elaboració del projecte i la construcció definitiva de l’escola. A dia d’avui encara 
no en sabem res. 
 
Mapa Escolar del barri 
Demanem a l’Administració l’elaboració d’un mapa escolar, que és l’instrument de planificació dels 
equipaments i de l’oferta educativa en les diferents etapes d’educació infantil, primària, secundària 
obligatòria i postobligatòria. També la calendarització del manteniment i dels serveis dels centres públics. 
 
Hem fet visible la necessitat d’un institut a la Sagrera participant en les Festes de la Primavera i a la 
Mostra d’entitats i comerç, amb carpa reivindicativa compartida entre l’AVV i la Plataforma 
#instialasagrera. 
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URBANISME I MEDI AMBIENT 
 

Què fem? 

Gestionar l’Hort-jardí urbà La ferroviària, amb la col·laboració de la Biblioteca La Sagrera – Marina 

Clotet, la Residència i Centre de Dia de Gent Gran de la Sagrera, la Comunitat Infantil de Sant Andreu 

(CRAE) i les escoles del barri. La Ferroviària és un espai destinat a fer-hi un hort-jardí urbà en el qual 

interactuen dues generacions ben diferents: la gent gran de la residència i els joves del centre educatiu 

(CRAE). 

Participació de l’AVV a la Setmana de la Mobilitat Sostenible de Barcelona el 22 de setembre (Activitat 

de participació, “Quin soroll fem?”). 

Participació al Consell de Medi Ambient i Sostenibilitat al Districte de Sant Andreu. 

Participació a les Festes de la Primavera, a la Festa Major de la Sagrera i a la Mostra del Comerç i 

d’Entitats; en aquest darrer em realitzat el taller Mobiliari urbà efímer amb caixes de cartró ja rebutjades 

per al seu ús. 

Participació en el diseny del nou projecte de l'Hort de La Sagrera. 

Què tenim previst fer? 
Organització de xerrades sobre els problemes de contaminació atmosfèrica. Acció feta al gener 2017 (hi 
ha un ppt que va presentar el Xavier Querol al Col·legi d’Enginyers de Camins). S’ha parlat amb ell per 
proposar-li de fer xerrades i difusió als barris per part de les entitats, per conscienciar sobre l'efecte del 
transport en la contaminació atmosfèrica (alineat amb un dels objectius que es comenta a la reunió de 
Som Meridiana). Ha dit que encantat. 

 
Ambientalització del projecte de la Casal de barri Torre de La Sagrera (activitats, disseny i continguts, i 
instal·lacions). Acció feta al març de 2017, petició feta al Consell del barri per enumerar les mesures 
energètiques de l’edifici. 

 
Identificació de riscos o oportunitats ambientals en el barri (contaminació atmosfèrica i possibles focus 
d’origen amb les obres {PS}, comerços sostenibles, arbrat). Potser ja hi ha quelcom fet, o la FAVB ha 
generat alguna metodologia al respecte, o algun barri ha fet quelcom similar i podríem copiar les bones 
idees que ja s'hagin tingut!, i fer un posterior paquet de mesures i accions a realitzar (però potser això ja 
implicarà anys a venir).  
 
Accions fetes:  

 Petició d’informació sobre els nivells de contaminació atmosfèrica a la Sagrera en el Consell de 
barri,  

 En contacte amb Barcelona més sostenible per conèixer informació dels mapes de Barcelona més 
sostenible vinculats al comerç sostenible en el districte de Sant Andreu, 

 Buscar informació sobre el projecte Comerç més sostenible que ha signat l’Associació de 
Comerciants de la Sagrera (possible col·laboració amb la cooperativa 30 panxes). 
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Cal incloure una línia d’acció en el projecte de la Torre de la Sagrera que treballi l’espai públic i la 
contrucció participativa d’aquest.  
El Casal de barri Torre de La Sagrera, observatori de  l'espai públic  (imaginari col·lectiu i construcció 
participativa). 
Des de l'interès de l'AVV pels temes relacionats amb planejaments urbanístics que afecten la Sagrera i per 
la situació estratègica dins d’un context de grans projectes de transformació urbana i paisatgística, creiem 
que la Torre és un lloc privilegiat per plantejar una línia de projecte on es treballi la participació i la 
generació de massa crítica respecte l'entorn urbà. 
Plantejar la Torre com un espai de foment de la cultura sostenible pensant el nostre hàbitat (la ciutat) 
com a oportunitat de transformació social i impulsadora d'altres maneres de conviure i desenvolupar 
economies productives. 
Pensar en nous espais urbans on es propiciï el sentiment de comunitat i un canvi de model ciutadà, 
entenent aquest no només com a observador-consumidor, sinó com a part de la generació d'idees i 
projectes futurs. Així, la Torre pot aprofitar totes les iniciatives entorn de la reconfiguració urbana, no 
només en la part  de disseny, sinó també en les seves vessants socials i econòmiques. 
 
El Casal de barri Torre de la Sagrera té la possibilitat d'aglutinar, en un marc de referència com pot ser 
aquest imaginari de l'espai públic i desenvolupament urbà sostenible, iniciatives com: 

 El seguiment crític de les futures actuacions entorn de l’ave amb el Parc del Camí Comtal, 
 La pacificació de la Meridiana, 
 Els espais d'agricultura urbana (com són la Ferroviària i altres...), 
 El consum ecològic i de proximitat (30 panxes), 
 La reactivació de l'espai públic com a espai festiu (Diables de la Sagrera), 
 El desenvolupament d'aficions nutritivament saludables. 

 
En aquesta línia d'acció es poden plantejar activitats que fomentin: 

 La participació continuada en l'aprenentatge i adquisició de criteris de valoració dels projectes, 
 La sensibilització del nostre mode de consum i els efectes en el nostre entorn més pròxim, 
 La promoció d'alternatives de consum de proximitat, 
 La divulgació amena dels indicadors de contaminació i mesures per disminuir-la, 
 L'activació de festes populars a l'aire lliure, 
 El foment de les activitats a l'aire lliure i la corresponsabilitat en la construcció i cura dels espais 

comuns, 
 La participació en els espais verds productius com a nous espais de relació i aprenentatge, 
 La relació entre oci i aprenentatge compartit, 
 La difusió de les virtuts del concepte de superilles com a estructures urbanes a mida humana i les 

interaccions socials a les quals donen lloc. 
 
Possibles intervencions i activitats: 

 Xerrades-tallers d'agricultura urbana, 
 Exposicions de projectes urbanístics coordinats amb la biennal de paisatgisme, 
 Cinefòrums, 
 Seu de processos participatius, 
 Tallers de jardins verticals com a activitat lúdica i com a mesures d'oxigenació ambiental i 

aïllament tèrmic, 
 Creació d'un comportador comunitari com l'aula ambiental de sagrada família o bosc turull, 
 Espai per a la cartografia d'iniciatives sostenibles i del tercer sector, 
 Rutes i obertura d'espais en obres pel reaprofitament comunitari, 
 Tallers de cuina de reaprofitament alimentari, 
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 Treball en xarxa amb iniciatives similars d'arreu, 
 Mercat de pagès dels productors de 30 panxes i altres. 

 Enllaços de referència: 

 https://smartcitizens.cc/ 

 http://www.paisajetransversal.org/ 

 https://barcelona.publicspace.tools/#/posts 

 http://www.makeatuvida.net/ 

 Imatges d’idees d’espai públic  
 https://es.pinterest.com/maria2495/4r/ 

 Actuacions efímeres 
 

 
LA DONA 
 
Participació en dates significatives per a les dones: 
25 de novembre de 2016, Dia internacional per a l’eliminació de la violència envers les dones: 
vam projectar el documental “Papil·loma, les dones hem de decidir”, en col·laboració amb Espai 30 i amb 
Sicom. 

 
8 de març de 2017, Dia Internacional de la Dona: 

 Elaborem el Manifest del Districte de Sant Andreu, 

 El 6 de març vam fer el Taller de Mandales + l’arbre dels desitjos + lectura del Manifest, en 

col·laboració amb Mirada de dona i el Centre Cívic de la Sagrera, “la Barraca”, 

 El 8 de març vam presentar l’exposició “Mi cuerpo, mis reglas”, en col·laboració amb Espai 30 i 

el Centre de formació professional Bemen-3, 

 El 14 de març participem en l’acte pel Dia internacional de la Dona del Districte, fent de nou la 

lectura del Manifest. 

 
Participació i relació amb altres entitats del barri: 

 Es treballen els vincles amb Mirada de Dona, Espai 30, Sicom comunicació, Centre de Formació 
Professional Bemen-3 i Centre Cívic la Barraca, 

 Participació en el Consell de barri de les dones del Districte de Sant Andreu, 

 Participació  en les trobades  vinculades al projecte del Districte Dones Constructores, 

 Es col·labora fomentant la participació en una reunió amb Perspectiva de dona per a recollir 
propostes i inquietuds sobre la connectivitat transversal de la Meridiana, 

 Es col·labora amb la FAVB via telemàtica en el disseny del Fòrum veïnal de dones: els barris amb 
ulls de dona! 

 Participació en les reunions per preparar el protocol i metodologia d'actuació en cas d'agressions 

sexistes. 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

https://smartcitizens.cc/
http://www.paisajetransversal.org/
https://barcelona.publicspace.tools/#/posts
http://www.makeatuvida.net/
https://es.pinterest.com/maria2495/4r/
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INFRAESTRUCTURES, EQUIPAMENTS I MOBILITAT 
 
En marxa: 
Implantació de l’Àrea Verda 

Redefinició de zones presentades inicialment per Barcelona de Serveis Municipals (B:SM) d’acord amb 

SAAC, el districte de Sant Andreu i l’AVV de la Sagrera, sempre respectant el  tant per cent d’Àrea Blava. 

 

Nova Xarxa BUS 

El BUS per anar a l’Hospital de Sant Pau des de la plaça del Congrés serà el bus 191 (antic bus 20).  
Proposem que baixi pel carrer de Garcilaso i es posi una parada a tocar del mercat, ja que enllaçaria el 
barri amb el CAP de Maragall i amb l’Hospital de Sant Pau. 
 
Plaça Jardins d’Elx  

Comencen les obres a la primera quinzena de juliol, preveient la finalització al novembre de 2017. 

 

Urbanització entorn Sagrera (BSAV) més la implantació d’un carril bici des de la Sagrera fins a Sant 

Andreu, aproximadament uns 4 km.  

Implantació d’un carril bici entre la cruïlla dels carrers Bac de Roda i Clot i la cruïlla del carrer Ciutat 

d’Asunción i el passeig de Santa Coloma, sensiblement paral·lel als corredors viari i ferroviari de l’àmbit 

Sagrera - Sant Andreu.  

Execució prevista durant aquest mandat. Calendari: licitació d’obres al llarg del quart trimestre de 2017; 

inici d’obres a finals del primer trimestre de 2018; termini d’execució d’obres, uns 14 mesos. 

 

Avantprojecte de reurbanització dels carrers Pegàs i Torroella de Montgrí. Suposem que l’execució serà 

durant aquest mandat, al llarg de l’any 2018. 

 
La Torre de la Sagrera (Casal de Barri), a punt de finalització d’obres i pendent d’inauguració durant la 
primera setmana d’octubre. 
 

Cal saber que a la darrera Assemblea extraordinària convocada en primavera, vam votar a favor de la 

incorporació de l’AVV a la federació d’entitats que es constitueix per optar a la gestió del Casal de barri 

Torre de la Sagrera.  

 

En quina situació ens trobem: 

 Tenim el projecte de gestió mig fet; 

 A l’espera que surtin publicades les bases del concurs per a la gestió de casal, per poder presentar 

el projecte i adaptar- lo  al que demanen; 

 Es van convocar totes les entitats de barri per constituir la federació per a la gestió del casal i de 

moment som 5 entitats, i altres dues estan pendents d’aprovació per les seves juntes; la federació 

sempre restarà oberta a admetre les entitats que es vulguin sumar en qualsevol moment; 

 Tenim aprovats els estatuts; 

 Vam fer l’acta fundacional de la federació; 

 Ja estem donats d’alta com a federació amb un nif.  

 
 
 

Fotos/Plaça%20Jardins%20D'elx%20ELEMENTS%20ARQUITECTÒNICS.pdf
Fotos/Plaça%20Jardins%20D'elx%20ELEMENTS%20ARQUITECTÒNICS.pdf
Fotos/URBANITZACIO_ENTORN%20SAGRERA_març%2020171.pdf
Fotos/Pagas_Mongri.pdf
Fotos/Pagas_Mongri.pdf
Fotos/Pagas_Mongri.pdf
Fotos/Pagas_Mongri.pdf
Fotos/Pagas_Mongri.pdf
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Què tenim encara per fer? 
Com tots sabeu, restem a l’espera que els equipaments pendents del barri vagin prenent cos i així poder 
començar a gaudir de les noves instal·lacions que l’Ajuntament de Barcelona va reconèixer que ens cal al 
barri a causa de la densitat d’habitants. 
 
Comencem pel Poliesportiu Camp del Ferro, pendent del trasllat de la porta d’accés de l’Escola Llotja que 
està previst entre juliol i setembre del 2017; també està en marxa el trasllat del col·lector del carrer Pare 
Manyanet, que afecta l’obra. Entre els mesos de setembre i octubre, està previst l’enderroc de les 
piscines (per tant aquest estiu podrem gaudir-les) i, finalment, l’obra s’iniciarà  cap al gener o febrer del 
2018. 
Reivindiquem la construcció conjunta del carrer que ha de comunicar Pare Manyanet amb la plaça Kobe. 

 
La caserna de Guàrdia Urbana pendent de ser traslladada del parc de la Pegaso, queda pendent 
d’ubicació, ja que la ubicació que s’havia contemplat en el Pla d’Equipaments, pot quedar adjudicada a la 
construcció del nou Institut de la Sagrera, per tant s’ha de tornar a buscar emplaçament. 
 
Del Sociocultural i esportiu del carrer Hondures (Espai 30-Nau Ivanow) està fet l’avantprojecte i previst 
que en aquest mandat quedi per fer el projecte executiu. No inclourà la piscina coberta adaptada, però sí 
que faran l’obertura del carrer Josep Estivill i la reurbanització del carrer Hondures. 
 
La Torre del Fang està disponible per poder ser utilitzada; cal definir els usos per poder fer la seva 
rehabilitació. 
 
En els 4.300 m2 de terreny de l’espai de l’illa que està a la Meridiana/Concepción Arenal (“Pàrquing 
Arenal”) hem de tornar a reivindicar els equipaments: Residència de la Gent Gran, Centre de dia, Centre 
Sociosanitari, Casal de la Gent Gran. 
 
Execució de la tercera fase del Parc de la Pegaso, una actuació pendent i sense fixar calendari des de fa 
més de 30  anys. 
En Raül, veí de la Sagrera, ens exposa els projectes de la plataforma #LaPegasoBatega, un nou 
plantejament per al Parc de la Pegaso També en són promotors la Rosa i l'Elena.  El principal objectiu és 
millorar la qualitat de vida del barri. Aquest parc és l’únic gran espai verd del barri i han fet una estimació 
que el seu ús és d’un 30% del potencial possible, ja que només és utilitzat per nens, gent gran i com a pipi-
can. Pensen que és insuficient, que està en desús i bastant descuidat; cal dinamitzar i reactivar el parc. 
La seva intenció era presentar-se durant les Festes de Primavera, que seria la data oficial d’arrencada de 
la plataforma, la qual cosa va ser duta a terme. Nosaltres, com a Associació, recolzem la iniciativa, i hem 
muntat una paradeta reivindicativa demanant l’acabament del parc.  
 
Per una reforma seriosa de l’Avinguda Meridiana 

Més de 25 entitats constituïdes com a @SomMeridiana, entre les quals volem destacar Associacions de 

veïns i veïnes, Associacions de pares i mares i altres entitats vinculades a la ciutat, preocupades i 

ocupades per la mobilitat sostenible i la qualitat de l’aire, estem treballant conjuntament des de fa mesos 

per una reforma de la Meridiana que sigui participada activament, però que tingui en compte una qüestió 

de salut pública com és la contaminació atmosfèrica de l’aire, que afecta tota l’àrea metropolitana i que 

ens deixa 3.500 morts prematures associades a aquesta causa cada any. 

En els últims mesos hem estat reunint-nos amb tots els grups polítics municipals, i tots ells han mostrat el 

seu recolzament i inquietud per donar resposta a la problemàtica que arrossega la Meridiana en signar el 

Compromís, que inclou els següents punts: 

https://www.facebook.com/sommeridiana/
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1. El projecte ha de tenir la missió de la reducció contundent de la contaminació atmosfèrica i sonora, i 

una millora de les condicions de vida a l’entorn de l’avinguda. 

 

2. El projecte ha de ser d’àmbit global i ha d’abastar tot el recorregut de la Meridiana en el territori de 

Barcelona, des del parc de la Ciutadella fins a Ciutat Meridiana - Vallbona. 

 

3. El projecte ha de proposar un clar canvi de l’avinguda, passant de ser una via amb preferència per als 

vehicles a una via més verda amb preferència per a les persones. 

 

4. El projecte ha d’incloure el compromís de la disminució significativa del trànsit privat, tant d’entrada 

com de sortida, a tota la Meridiana. 

 

5. De forma imprescindible, el projecte ha de contemplar una reducció de l’espai ocupat pels vehicles i 

un augment de l’espai ocupat per arbrat i vegetació. 

 

6. La disminució de trànsit a l’avinguda Meridiana no ha d’implicar una redistribució del trànsit pels barris 

que l’envolten o en altres parts de la ciutat. 

 

7. El projecte ha de ser consensuat amb la ciutadania, moviment veïnal, grups polítics, així com altres 

entitats compromeses amb l’objectiu del projecte. 

 

8. En el projecte de remodelació, l'objectiu ha de ser introduir un canvi de model de la mobilitat global, 

cap a mitjans de transport més sostenibles: transport públic, bicicletes, etc. 

 

9. El projecte ha de fomentar el comerç local de proximitat, escurçant i facilitant el pas dels vianants d'una 

banda a l'altra de la Meridiana i promoure la convivència de les persones. 

 

10. El projecte ha de tenir una clara visió de connexió transversal, intentant unir els dos costats de 

l’avinguda al llarg de tot el seu recorregut. 

 

 
SANITAT 
 
La AVV de la Sagrera, sensibilizada con todo lo que acontece en nuestra ciudad, ha tomado parte activa en 
las diferentes corrientes sociales que desde la FAVB se lideran, y en otras, que aún no siendo auspiciadas 
por la FAVB, tienen importancia manifiesta. 
La Comissió de Sanitat Pública, que mantiene contacto con las instituciones (Ajuntament y Generalitat, 
Consorci de Salut) 

 
Hace seguimiento de: 

 Estado de las listas de espera, 

 Urgencias, pacientes en los pasillos por falta de camas, quirófanos... 
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Participamos en 

 El Consell de Salut del Districte. En el Consell de salut la administración expone la situación del 

ejercicio pasado, en el que hace referencia a listas de espera en los diferentes centros y servicios del 

Distrito. 

 El seguimiento del anteproyecto de la futura Ley de Sanitat, motivada para poderse adaptar a la 

Directiva de la UE. 

 El desarrollo del Estatut del Hospital del Mar, que se está modificando (a semejanza de 

BARNACLINIC,  en el Hospital Clínico). 

 
En el área de las pensiones, solamente decir que se está extendiendo por todas la grandes ciudades de 
Catalunya, y también del resto del Estado, movimientos de reivindicación. 
La Marea blanca, participada por diversas entidades (Dempeus per la salut pública...) hace seguimiento de 
todos estos temas, mediante personal muy preparado y con muchas ganas de vigilar por el buen 
funcionamiento de la sanitad pública. 
 
Otras actividades 

 Las Residencias de la Gent Gran, campo en el que recientemente han surgido voces que se 

quejan del funcionamiento de algunes de elles. 

 La Rebelión de la atención Primaria. Que la atención primaria no funciona como es de desear es 

público y notorio. Los profesionales lo saben y los ciudadanos lo sufren y el conseller NO LO 

DESCONOCE. 

 Organización de una conferencia "Revisió a la Sanitat" el 19 d'abril a les 19 horas a l'Espai 30 

(C/Hondures, 28). Para que nos documenten sobre lo que està sucediendo en el sistema sanitario, 

hemos buscado a dos perssonas muy entendidas en el tema, y que además viven con peocupación 

el funcionamiento del sistema sanitario catalán. Josep Martí y Toni Barbarà nos dieron la visión 

que nunca nos llegarà a través de los medios de comunicación oficiales u oficiosos. 
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REVISTA TOTA LA SAGRERA 
 

 La comissió de la revista de l’Associació ha mantingut la seva publicació en les dates habituals 
(febrer, abril, juny, octubre i desembre). 

 A partir de l’últim número de l’any 2016 es va decidir ampliar el format de la revista, passant de 
les 24 pàgines habituals a les 32 pàgines actuals. 

 Per poder fer front a aquesta ampliació han calgut algunes modificacions: 
- augmentar el nombre d’anunciants per poder sufragar les despeses d’impressió, 
- centralitzar en una sola persona la negociació i el cobrament d’aquests anuncis, amb 

l’ajut del Jaume Matas, 
- buscar més col·laboracions a l’hora d’escriure articles, per tal de donar més veu a veïns i 

entitats del barri. 
 Seguim l’estructura habitual, amb un tema d’actualitat: Poliesportiu Camp del Ferro (febrer), 

Projecte Guttmann – La Sagrera (abril), Projecte per a la Meridiana (juny), Nova escola a la 
Sagrera (octubre) i Aniversari i projecte dels Jardins d’Elx (desembre). 

 Tenim col·laboradors habituals, com el Joan Pallarès i la seva secció “30 passes”, l’Isaac Herrero i 
el “Feisbuc de la Marisa Grera”o el SEID (Sagrerenc Emprenyat i Decebut) amb els seus “Misteris 
del Districte”. Agraïm al Joan Gironès la seva llarga col·laboració amb la revista, que amb l’últim 
lliurament de “La crònica negra” es va acomiadar en el número del desembre. 

 També aporten informacions membres de la Junta de l’Associació que participen en diversos 
projectes relacionats amb el barri, com els d’Obres i Urbanisme o els de Sanitat, comptant també 
amb l’Educació, el Medi Ambient, la Dona i altres. 

 En la secció de breus expliquem reunions en què hem participat (Districte, FAVB, Ciutat...), 
projectes que es fan o es preveuen fer al barri (L’hort-jardí de la Ferroviària, Recollida d’aliments 
o joguines, actuacions municipals, exposicions al barri...) i altres. 

 No ens oblidem de persones que tenen o han tingut alguna relació amb el barri a causa de les 
seves activitats polítiques, professionals, culturals o de voluntariat, i els fem una entrevista per 
conèixer-los millor. Persones com l’alcaldessa Ada Colau (febrer), la consellera d’Obres públiques 
Janet Sanz (abril), la directora de la Residència d’Avis de la Sagrera Nuria Urquiz (juny), la nova 
regidora del Districte Carmen Andrés i la directora de l’Espai Jove Garcilaso Elisabeth Ulibarri. 

 Som un dels canals de comunicació d’entitats del barri, que a través de les nostres pàgines poden 
arribar a més persones i així poden fer conèixer més abastament les seves activitats. Entitats com 
“La Sagrera es Mou” (amb “Mou-te per l’Aitor” i el “Firem-nos”), la Nau Bostik, l’”Ateneu 
Sagrerenc-Espai 30”, Centre Cívic, Biblioteca “Marina Clotet”, Centre Garcilaso, Centre de 
Normalització Lingüística, l’Escola d’Arts i Oficis “Llotja”, la pluriempleada “Comissió de Festes de 
la Sagrera” o la nova Plataforma “Instialasagrera”. 

 Estem en el procés que a la revista també apareguin altres entitats i associacions, de manera 
puntual o periòdica, com “Mirada de Dona”, la Nau Ivanow, la Parròquia del Crist Rei (Casal 
parroquial inclòs) o l’Associació de Comerciants de la Sagrera. Volem que el nostre projecte sigui 
obert i plural, on es puguin sentir opinions diverses, però amb un punt en comú: el nostre barri. 

 Per últim, també demanem i acceptem col·laboracions de veïns que puguin enriquir-nos amb la 
seva visió del barri, dels seus problemes, o amb les seves experiències i inquietuds (esportives, 
culturals, literàries, de salut, viatges...). 
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COMISSIÓ DE COMUNICACIÓ I PARTICIPACIÓ 
 
La comissió de comunicació vol donar presència de l’Associació de Veïns i Veïnes de la Sagrera a les xarxes 
socials i generar espais virtuals com ara la Web, Facebook i Twitter. D’aquesta manera esperem poder 
difondre tota la informació relacionada amb els temes esmentats, com també les activitats realitzades i 
que puguin ser d’interès per a tothom. 
La iniciativa pretén ser un punt de trobada i d’intercanvi d’informació, per apropar als veïns i veïnes les 
tasques que l’AVV realitza i convidar-los així a ser partícips dels assumptes que afecten el barri.  
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Horaris d'atenció al públic: 
Dimarts, dijuos i divendres de 18:00 h a 20:00 h 
 
Atenció al soci:  
Vanessa Quesada 
 
Membres de junta directiva: 
President: Jaume Matas 
Vicepresident: Agustí Carrillo 
Secretari: Benjamí Mercader 
Tresorer: Xavier Colomer 
 
Vocalies:  
Comissió de Sanitat: Antonio Ibañez 
Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: Maria del Mar Grañena, Susana Pascual 
Comissió d’Infraestructures, Equipaments i Mobilitat: Josep Barbero, Angel Samaniego, Oleguer Méndez, 
Laura Vila, Josep Anton Caballos 
Comissió d’Educació: Josep María García , Jaume Matas 
Comissió de Cultura i Memòria Històrica: Agustí Carrillo 
Comissió de la Gent Gran: Josep Muñoz, Antonio Ibañez 
Comissió de la Dona: Susana Pascual i Isabel Marzabal 
Comissió de Comunicació i Participació: Anna Adeliño, Josep Anton Caballos 
Comissió Revista Tota La Sagrera: Agustí Carrillo, Josep Barbero, Julio Gamero, Jaume Matas 
 
 
 


